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Provinciale Staten
Zaaknummer: 428276 

Vragen van statenleden Inez Flameling, Ernst Jonker en Joan van Burg (PvdA-GL & 
SGP) ingevolge artikel 44 reglement van orde  

AANHANGSEL 
tot de notulen van de Provinciale Staten van Zeeland 2024 nummer 088. 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake 
staalslakken bij Ossenisse: 

(ingekomen: 26 maart 2024) 

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
1. Klopt het dat RWS inderdaad 

voornemens is staalslakken te gebruiken 
bij Ossenise? (de volgende vragen 
hoeven niet beantwoord te worden als 
RWS afziet van gebruik van staalslakken) 

Rijkswaterstaat geeft desgevraagd aan 
dat zij in de bestekken geen staalslakken 
voorschrijft, maar deze ook niet uitsluit. 
RWS schrijft ‘granulair materiaal’ voor dat 
voldoet aan de constructie-eisen en de 
milieutechnische aspecten. 

2. In juli 2023 heeft GS per brief aan RWS 
verzocht om het toepassen van 
staalslakken in de Oosterschelde te 
“heroverwegen”, mede met een 
verwijzing naar het feit dat de 
Oosterschelde een Natura2000 gebied is. 
Is GS het met ons eens dat het net zo 
onwenselijk is om staalslakken te storten 
in de Westerschelde (eveneens een 
Natura2000 gebied)? Graag een 
toelichting. 

GS is van mening dat als effecten van 
uitloging onbekend zijn, toepassing van 
materiaal zoals staalslakken uit voorzorg 
beter vermeden kan worden. Dat is ook 
de strekking geweest van onze brief van 
12 september 2023 aan de 
Staatssecretaris.  

Tijdens de expertsessie op 9 januari 2024 
bleek dat eerder (2011-2015) uitgevoerd 
onafhankelijk wetenschappelijk onderzoek 
geen negatieve effecten heeft aangetoond 
van toepassing van staalslakken. Niet op 
de waterkwaliteit, noch op de ecologie.  

Tijdens de bijeenkomst op 4 maart 2024 
hebben wij het belang van recent 
onderzoek benadrukt bij de 
staatssecretaris. We hebben daarom 
concreet de vraag gesteld om 
vervolgonderzoek te doen. 

3. Staatsecretaris Heijnen (I&W) heeft, naar 
aanleiding van de vragen en zorgen in 
Zeeland, onlangs toegezegd dat ze 
onderzoek gaat doen naar het gebruik 
van staalslakken. Is GS het met ons eens 
dat eerst de resultaten hiervan moeten 
worden afgewacht voordat RWS 
staalslakken gaat storten in de 
Westerschelde?  

Zie antwoord op vraag 2. 

4. Is GS het met ons eens dat een MER 
plicht geldt voor deze werkzaamheden, 
aangezien het niet slechts gaat om 
herstelwerkzaamheden maar een 
behoorlijke vergroting van het 
ruimtebeslag alsmede diverse 
aanpassingen en de aanleg van een 
extra dam?  

Voor het herstellen van de 
geulwandverdediging is een m.e.r.-
beoordeling uitgevoerd. Rijkswaterstaat 
heeft ons laten weten dat uit deze 
beoordeling blijkt dat de effecten op geen 
enkel aspect significant zijn. Een volledige 
milieueffectrapportage is daarom niet 
nodig. 



 

 

 Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
Wij verwijzen op dit punt graag naar de 
onderbouwing op dit punt in de 
zienswijze van Natuurvereniging de 
Steltkluut, die we hierbij meesturen.  
 

5. Is GS het met ons eens dat het storten 
van staalslakken moet worden 
aangemerkt als een lozingsactiviteit 
conform artikel 3.48m lid2 van het Besluit 
Activiteiten Leefomgeving? Zo ja welke 
consequenties verbindt GS hieraan? Zo 
nee waarom niet? Wij verwijzen ook op 
dit punt naar de onderbouwing in de 
zienswijze van Natuurvereniging de 
Steltkluut. 

Ook deze vraag hebben wij aan 
Rijkswaterstaat voorgelegd. RWS geeft 
aan dat er geen lozingsvergunning nodig 
is, omdat in de wetgeving over toepassing 
van staalslakken eisen zijn gesteld aan de 
uitloging. Deze eisen zijn gebaseerd op 
onafhankelijke wetenschappelijke studies.  
Via certificering is aangetoond dat het toe 
te passen materiaal voldoet aan de 
normen voor uitloging. Deze certificering 
voorziet erin dat er geen aparte 
lozingsvergunning hoeft te worden 
aangevraagd. 
 

6. De provincie dient toezicht te houden op 
naleving van de wet natuurbescherming. 
Is GS bereid om alle haar ter beschikking 
staande middelen aan te wenden om de 
stort van staalslakken bij Ossenisse te 
voorkomen? Graag een toelichting 

De Minister van LNV is bevoegd gezag 
voor toepassing van staalslakken in de 
(vaar)geulwand bij Ossenisse, omdat dit 
een Natura 2000-activiteit van nationaal 
belang betreft. Hierbij is geen rol voor de 
Provincie Zeeland weggelegd. 

MIDDELBURG, 16 april 2024 

Namens fractie: PvdA-GL & SGP 
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